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Forsiden:
Bowlingkuglerne trillede 
lystigt i Vejle, da Vejle 
Firma Sport afviklede 
kredsstævne med 460 
deltagere.
Foto: Jørgen Hjort.

Fornuftig 
dialog ønskelig
Enhver, der har fulgt med den seneste tid har kunnet konstatere, at der 

i såvel den skrevne presse som i TV medierne, er blevet talt med sto
re bogstaver idrættens hovedorganisationer og idrættens minister, 

Kulturministeren, imellem.
Emnerne har været forskellige, men alle har været angreb eller påstande 

fra ministeren, som idrætsorganisationerne efterfølgende har følt sig forplig
tet til at forsvare sig overfor. Man må nok sige, at mangfoldigheden trives, 
gående fra et krav om, at alle idrætsorganisationer skulle være med til at 
financiere Team Danmarks aktiviteter, til at idrætsorganisationerne ikke 
løste de sociale forpligtelser godt nok. Det skinner dog tydeligt igennem, at 
alle udsagn fra ministeren bunder i en opfattelse af, at idrættens organisati
oner modtager flere penge, end ministeren føler, idrætten er berettiget til.

Det er en opfattelse, som efter ministernes udsagn på et møde afholdt 
mellem Idrættens Fællesråd, Team Danmark og Kulturministeren, også deles 
af regeringens økonomiudvalg, og det er jo alvorligt nok.

Idrættens organisationer har uden tvivl lullet sig ind i en tro på, at alt var 
såre vel. Siden den sidste revision af tips- og lottoloven har idrætsorganisati
onerne hvert år afleveret en redegørelse til folketingets kulturudvalg over, 
hvorledes de forøgede tipsmidler er blevet anvendt. Redegørelser, der aldrig 
er blevet stillet spørgsmål til, hvorfor man med rette kan formode, at folke
tinget har været tilfreds med idrættens arbejde. Men dette lader åbenbart 
ikke til at være tilfældet.

Følelser og fornemmelser kan tit være stærkere end fornuften, men da 
det i det lange løb er bedst, at fornuften sejrer, må det nu være idrætsorgani
sationernes opgave, gennem en saglig argumentation, at få overbevist tviv
lerne blandt folketingets medlemmer om, at vi efter bedste evne anvender 
de økonomiske midler efter den hensigt, hvortil de nu er blevet bevilget.

Jeg har aldrig ment, at en seriøs debat kan eller skal foregå i medierne. 
Det kommer der yderst sjældent noget bæredygtigt ud af. Skal de ovennævn
te problemstillinger have en fornuftig afklaring, må man have gang i en dia
log, der kan kaste lys over de formodninger, man endnu en gang har.

Der ingen garanti for, at der opnåes enighed, men for at få en saglig 
debat, må man blive enige om, hvad uenigheden går på.

Svend Møller, generalsekretær, DFIF
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A f Jan Steffensen 
Forbundskonsulent, DFIF

I det nye forslag til revision 

af Folkeoplysningsloven 

bliver aftenskolerne groft 

forfordelt på bekostning af 

idrætten

Sundhedsstyrelsens nyeste
kampagne hedder “Bevæg dig 
- Bevar dig", og den idé bliver 

selvfølgelig fanget af mange interes
serede, Også i min egen lille idræts
forening, hvor vi godt kunne tænke 
os at lave et større projekt med 
familie- og ældreidræt, hvor vi alle
sammen, børn, forældre og bedste
forældre kunne lave aktiviteter sam
men i idrætshallen under ledelse af 
frivillige instruktører.

Hallejen stopper aktivitet
Desværre bliver vores gode idé 

stoppet af hallejen, den er simpelt
hen for dyr. Jamen, I får da kommu
nalt tilskud til hallejen efter folkeop
lysningsloven, er der nogen der nu 
vil sige. Svaret er desværre et nej. 
Eftersom langt den overvejende del 
af deltagerne er over 25 år, trækker 
kommunen så meget fra tilskuddet, 
at der reelt ikke bliver noget tilbage.

Det var jo godt nok ærgerligt, 
men heldigvis er der en af initiativ
tagerne, der kender folkeoplys
ningsloven godt.

- Vi laver bare arrangementet i 
aftenskolen. Så kalder vi det aerobic 
eller sådan noget lignende. Så kan 
vores instruktører få 250 kr. i timen, 
hvoraf kommunen betaler de 2/3 
dele. Samtidig får vi betalt næsten 
hele hallejen, idet kommunen ikke 
må trække i tilskuddet for deltagere 
over 25 år, når aktiviteten foregår i 
aftenskolens regi. Keine Hexerei,

Kære minister, 
vågn op

Skal denne aktivitet kun udløse 50 % i tilskud i idrætsforeningen, men 100 % i 
aftenskolen? Folketinget må finde svaret. Foto. Niels Nyholm.

nur Behåndigkeit. Vi kan gennem
føre projektet.

Fordele ved sammen
lægning

Det er denne helt urimelige for
skelsbehandling, der nu lægges op 
til i lovforslaget til en ny folkeoplys
ningslov. Hvordan det er kommet så 
vidt, er desværre umuligt at finde ud 
af. Idrætten har hver eneste gang, vi 
er blevet spurgt, bedt om ens ret
ningslinier for de to virksomheder, 
undervisning og aktivitet, eller aller
bedst, en sammenlægning af de to 
hovedområder, så ingen er i tvivl. 
Men aftenskolerne, med deres poli
tiske tilknytningsforhold, har åben
bart bedre forstået at gøre deres 
indflydelse gældende.

Meget taler ellers for de positive 
virkninger af en sammenlægning. 
Forenkling, lettere administration, 
m.m.. Men indtil nu har vi ikke hørt 
ét eneste argument imod en sam
menlægning af de to hovedområder.

Talt for døve øren
Idrætten har bedt om, at få fjer

net 25 års reglen, så vi kan lave akti
viteter for alle, uanset alder og uden

at skulle tænke økonomi.
Vi har bedt om, at kommunerne 

kan tilgodese de ældre, ikke med 
aktivitetstilskud, men blot med de 
samme betingelser på lokaleområ
det, som medlemmerne under 25 år 
har, dvs. at de ældre ikke trækker fra 
i børnenes lokaletilskud.

Vi har bedt om at få defineret 
undervisning, så aftenskolerne ikke 
bliver ved med at bruge bevægel
sesfagene som undervisningsemner. 
Nu hedder det ikke motionsgym
nastik, men aerobic eller noget til
svarende og så fortsætter aktivite
ten uden nogen ændring.

Idrættens bønner er ikke blevet 
hørt.

I lovforslaget kan vi så i stedet 
læse, at man nu også må undervise 
børn sammen med voksne. Det 
varer nok ikke længe, inden vi ople
ver det første familiehåndboldhold 
under AOF med støtte fra folkeop
lysningsloven.

Vågn nu op kære undervisnings
minister, og kære idrætspolitiske 
ordførere fra alle politiske partier. 
Der er nogen, der er ved at snøre jer, 
idrætten og ungdomsforeningerne.
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Bowlingkuglerne 
triller lystigt i Vejle

A f Gert Madsen 
Foto. Jørgen Hjort

Skal man dømme efter antallet 
af medlemmer, der spiller 
bowling i Vejle Firma Sports 

regi, må der være blevet vendt op 
og ned på meget i byen. For få år 
siden spillede enhver dreng - og for 
den sags skyld også pige - med 
respekt for sig selv fodbold i Allan 
Simonsens barndomsklub Vejle 
Boldklub. Sådan er det ikke mere.

Nu er det bowlingkuglerne, der 
triller lystigt i byen med de stolte 
fodboldtraditioner. Vejle Firma Sport 
har således i dag ikke færre end 
1300 medlemmer, der spiller 
bowling. Dermed har halvdelen af 
firmasportens medlemmer fundet 
interesse for denne sportsgren. De 
andre 1300 medlemmer fordeler sig 
på de øvrige aktiviteter.

Tilgangen eksploderet
- Det er helt utroligt. Tilgangen 

til bowling har slået alle beregnin
ger, og det stiller naturligvis store 
krav til afdelingens bestyrelse og til 
de sportslige rammer. For tre år

siden havde vi 54 hold - i dag har vi 
230. Det understreger, at der virke
lig er sket noget, siger formanden 
for Vejle Firma Sport, John Madsen.

- Hvad faciliteterne angår, har vi 
nok det bedste af det bedste. Vi har 
en virkelig god aftale med Vejle 
Bowlingcenter, som kan tilbyde lige 
de rammer, vi mener at have brug 
for. Ikke alene har centret 16 baner, 
men der er også masser af plads i 
cafeen, og så har centret i Finn Han
sen en leder og et personale, der 
forstår at hygge om vore medlem
mer. Det sidste er af stor betydning.

Det sociale prioriteres højt
- Det sportslige har selvfølgelig 

højeste prioritet hos vore medlem
mer, men det viser sig gang på 
gang, at det sociale også har stor 
betydning. Det er ikke ualmindeligt, 
at medlemmerne bliver i cafeen en 
halv eller hel time efter, at de er fær
dige med at spille. Cafeen er med til 
at skabe en positiv stemning, som

Der skal være styr på tingene, når 
der skal deles 99 pokaler og præmier 
ud. Den side af sagen blev flot klaret 
af Trine Mejlvang og Inge Jørgensen.

mange har brug for efter en lang 
dags arbejde, siger John Madsen.

- Den store tilslutning til bowling 
skyldes i høj grad, at det er blevet 
kendt rundt om i firmaklubberne, at 
det er både sjovt og hyggeligt at 
være med. Samtidig er det nok af 
stor betydning, at der ikke skal så 
mange personer til for at danne et 
hold i modsætning til f.eks. både 
håndbold og fodbold.

Flot serviceniveau
John Madsen er ikke bange for 

at sige, at serviceniveauet i Vejle 
Bowlingcenter ligger ud over det 
sædvanlige. Det kommer bl.a. til 
udtryk ved, at centrets indehaver 
altid står klar, når der er brug for en 
præmiesponsor, og samtidig er de to 
parter gået sammen om at skabe et 
EDB-system, som har vakt beretti
get opsigt. Centret har betalt EDB- 
anlægget, mens en af Vejle Firma 
Sports ledere har udviklet program
met.

Ingen forsinkelser
Ved hjælp af dette system er 

lederne i Vejle Firma Sport i stand til 
at køre færdige resultatlister ud til 
spillerne kun 12 minutter efter at



Lavede EDB-
system om natten

Karsten Lillebæk har 
udviklet et EDB-system 
til resultatformidling i 
bowling, som siger Spar 
To til alt, hvad der tidli
gere har været fremme. 
Her har han - i forbindel
se med kredsstævnet i 
Vejle - fået besøg ved sit 
anlæg af formanden for 
Vejle Firma Sport, John 
Madsen.

spillet er forbi. Det er ekstremt hur
tigt, og systemet svigtede ikke en 
eneste gang, da VFS i weekenden 
den 13., 14. og 15. januar stod som 
arrangør af det hidtil største kreds
stævne i DFIF med deltagelse af 458 
spillere.

John Madsen kan med god 
grund være stolt af, hvad hans man
ge medhjælpere præsterede under 
kredsstævnet. 10 personer var hele 
tiden på stikkerne for at give en 
hjælpende hånd med, og det satte i 
høj grad sit præg på stemningen og 
på afviklingen af de mange kampe. 
Efter 30 spilletimer var der således 
kun sølle 10 minutters forsinkelse.

Det fortjener respekt.

130 procents indsats
- Alle vore ledere yder mere, end 

man kan forlange. Indsatsen er ikke 
80 eller 90 procent, men 130. Alle 
går ind for at løse opgaverne på 
bedste vis, også selv om arbejdet 
skal udføres i fritiden. Men de ved 
også, hvor vigtigt det er, at tingene 
fungerer, understreger en tilfreds 
John Madsen.

- Når vi kan afvikle et stort 
kredsstævne som dette, skyldes det 
en klar målsætning om, at vi skal 
være bedre end alle andre. Vi har 
nogle meget flotte rammer at dyrke 
vores sport i, og derfor må vi ledere 
til gengæld yde vores bedste. Kun 
på den måde kan vi få tingene til at 
gå op i en højere enhed.

På grund af den succes, Vejle Fir
ma Sport fik med afviklingen af 
kredsstævnet, ser John Madsen 
med stor optimisme på det kom
mende landsstævne i Kolding og 
Vejle i marts måned. Han tvivler 
ikke på en ny succes, selv om det er 
første gang et så stort stævne skal 
afvikles i to byer på samme tid.

- Det vil med garanti vise sig, at 
stævnet sagtens kan afvikles to ste
der. Det er også at foretrække frem 
for at skulle lave deltagerbegræns
ning. Det er i øvrigt godt at få 
modellen prøvet af i år, for i 1996 
skal alle landsstævner foregå i 
København i anledning af Kulturby 
96, og stævnet i Kolding og Vejle vil 
give nogle erfaringer, som så kan 
bruges senere, siger John Madsen.

□

Har man tilstrækkelig stor inte
resse for bowlingsporten og 
EDB, er det ikke så svært.

Det hele skal bare puttes i en spand 
og blandes godt.

Manden bag Vejle Firma Sports 
meget omtalte EDB-system, Karsten 
Lillebæk, er ikke længe om at finde 
pået svar, når han bliver bedt om en 
forklaring på, hvordan han har ud
viklet det EDB-system, som i løbet af 
få minutter kan beregne resultaterne 
af et stort bowlingstævne.

I brug ved landsstævnet
EDB-systemet har vakt berettiget 

opsigt, og flere klubber har vist inte
resse for det. Faktisk findes det kun i 
Karsten Lillebæks udgave i Vejle, 
men Kolding Firma Sport har bestilt 
et tilsvarende system til brug ved 
landsstævnet i marts.

- Jeg havde valget mellem pest 
og kolera. Jeg stod for EDB-arbejdet i 
Vejle Firma Sport, men det greb om 
sig så jeg skulle arbejde med det 
mange timer om ugen. Samtidig var 
det lidt indviklet, så jeg ikke kunne 
sætte andre til det, fortæller Karsten 
Lillebæk.

- Derfor valgte jeg selv at udarbej
de et EDB-system specielt til 
bowling. Tanken var nærliggende, for 
resultatformidling i bowling handler i 
høj grad om tal! Og hvis EDB kan 
bruges til noget, så er det netop tal. 

Karsten Lillebæk har arbejdet

med EDB i 12 år, så han startede ikke 
på bar bund, da han gik i gang. Alli
gevel var det noget af en udfordring, 
fordi mange ting skulle af-prøves, 
inden EDB-systemet var færdigt.

- Det har været en spændende 
opgave, og det glæder mig, at andre 
også mener at kunne bruge syste
met. Vi bruger det selv flittigt i VFS, 
og der er aldrig problemer med resul
tatformidlingen, heller ikke selv om 
vi i løbet af en almindelig klubaften 
skal lave beregninger på op til 200 
spillere.

Stjal nattesøvnen
- Skal jeg sige noget negativt om 

systemet, må det være, at det stjal 
min nattesøvn. Jeg måtte lave det 
efter fyraften, og det skete ofte, at 
klokken var langt over midnat, inden 
jeg holdt op med at arbejde. Jeg 
glemte ganske enkelt tid og sted for 
di det var spændende.

Selv om EDB og bowling går fint i 
spænd, har Karsten Lillebæk alligevel 
valgt at satse mere på bowling end 
på EDB. Sammen med sin kone Jette 
har han købt City Bowling i Odense, 
men det betyder ikke, at Vejle Firma 
Sport bliver svigtet. Ægteparret bor 
stadig i Vejle, og det kan medlem
merne i VFS være glade for. Ellers 
havde de været et genialt EDB- 
system fattigere.

□
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A f Tony Thomsen 
Foto: Jonas Ahlstrøm Som kåde drenge
Hver onsdag mødes

15-20 efterlønnere m/k i Vamdruphal-
len og svømmehallen for at motionere.

Hver gang, min kone skifter vaskepulver, krymper 
mit tøj. Så jeg bliver nødt til at motionere for at 
kunne være i det!

Mit tøj krymper også, blot det hænger i skabet! 
Humøret er højt i svømmehallen, sådan en onsdag 

formiddag.
Poul Richard Møller og Otto Sørensen, tidligere land

mand og skolekonsulent, har netop taget et par længder 
både på ryggen og på maven - tilsyneladende uden 
større besvær. Ingen af de to ser dog ud til at have bes
vær med at holde sig slanke. De boltrer sig i vandet som 
kåde drenge - til afkøling efter først at have spillet bad
minton i idrætshallen.

Fint firmasportstilbud
- Det er et fantastisk tilbud, vi, 

der er trådt ud af arbejdsmarkedet, 
får af Vamdrup Firma Sport, siger 
Otto Sørensen fra bølgeskvulpet - 
forårsaget af makkeren, Poul 
Richard Møller, der har svært ved 
at holde energien tilbage.

Men de to er også i god form. 
Foruden badminton med mere i 
hallen og det efterfølgende bad i 
svømmehallen hver onsdag danser 
Otte Sørensen folkedans hver man
dag og square-dance om torsda
gen. Tirsdag og torsdag formidda
ge gælder det billard på Kongeå- 
skolen - ligeledes et arrangement, 
som Vamdrup Firma Sport står 
bag.

Også Richard Møller har ugen 
besat med de samme gøremål som 
makkeren:

- Jeg går dog ikke til square- 
dance. Det har jeg simpelt hen ikke 
tid til - der skal jo også være tid til

- 70 år er ingen alder - slet ikke, 
når man dyrker sport, dans og 
fiskeri, siger Poul Richard Møller, 
som her er på vej op af svømme
hallens dejlige vand.

Det gælder om at holde tungen lige i munden. John Kro- 
mann og makkeren, Jørgen G. Nielsen, danner doublen 
mod Bent Hansen og Erik Grønbæk.

eksempelvis at fiske, siger den snart 70-årige, inden han 
med rygcrawl forsvinder op i den anden ende af svøm
mehallen.

Han når dog lige at fortælle, at han var sur på nogle 
børn, der på gaden betegnede ham som “en gammel 
mand".

- De er ikke for kloge, siger han smilende.

Nyt tiltag
Ældre-aktiviteterne, som er Vamdrup Firma Sports 

sidste nye tiltag, og som også omfatter formiddags-bil
lard på Kongeåskolen, er et populært tilbud til byens 
ældre samt til de arbejdsledige - både kvinder og mænd.

I Vamdruphallen er det først og fremmest Motions
centret og badmintonspillet, der trækker. Men der er 
også mulighed for at dyrke andre sportsgrene, f.eks. 
bordtennis. I arbejdsgruppen, der styrer denne afdeling 
af Vamdrup Firma Sport, sidder John Kromann, Agnes 
Kromann, Bent Hansen, Torben Jensen og Ida Juhl Han
sen.

Som så mange andre steder, når det gælder motion 
for de ældre borgere i Vamdrup, trækkes der også her på 
Johan “Kolle" Petersen, der står for ledelsen af noget af 
det allervigtigste: opvarmningen inden der tages fat på 
strabadserne. Og så kender “Kolle" jo også alt til red
skaberne i motionscentret.

Den kostbare tid
- Hvorfor hopper du ikke selv i vandet? spørger Otto 

Sørensen undertegnede.
- Jeg har ikke tid, får jeg fremstammet som svar på 

det overrumplende spørgsmål.
- Ikke tid? Så vent bare til du bliver pensionist. Så 

kan du tale om “ikke at have tid”, indskyder Poul 
Richard Møller, som lige er vendt tilbage til udgangs
punktet efter sin femte bassinlængde.
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Hele Landsdel øst 
bakker op om LS-96

A f Jørgen Rasmussen 
Forbundskonsulent, DFIF

Samtlige landsstævner i DFIF 
skal i 1996 afvikles i Køben
havn. Et udvalg under Køben

havns Firma Sport (KFS) har siden 
1993 arbejdet med at samle alle 
DFIF's årlige landsstævner i Køben
havn i 1996. Forslaget har været 
behandlet i forbundets idrætsudvalg, 
idrætssektionerne og forbundsstyrel
sen, der alle har været positiv indstil
let på at føre ideen ud i livet.

Hjælp fra alle 
sammenslutninger

Men at samle alle aktiviterne i en 
enkelt sammenslutning, er en uover
kommelig opgave at løse uden hjælp 
udefra. KFS fremførte derfor sine tan
ker på et landsdels øst møde, og bad 
om landsdelens hjælp. Og den fik de. 
Samtlige sammenslutninger bakkede 
op om ideen og tilbød sin hjælp.

Efter et grundigt forarbejde af det

af KFS nedsatte LS-96 udvalg, vente
de man med spænding på sammen
slutningernes tilmelding til det første 
officielle møde om arrangementet.
Og man blev glædeligt overrasket. 
Mere end 70 personer fra landsdel
ens sammenslutninger m.fl. mødte 
op for at tilbyde deres hjælp og få fle
re oplysninger om det store arrange
ment i 1996.

Detaljeret planlægning
Der blev på mødet givet en orien

tering om den organisatoriske 
opbygning af organisationen bag LS- 
96. Der blev orienteret om spilleste
der, opgave- og ansvarsfordeling, 
overnatning, økonomi og aftenfest. 
Og sidst, men ikke mindst, blev der 
med få undtagelser nedsat udvalg 
for de respektive idrætsgrene.

Der forestår nu et mere detaljeret 
arbejde omkring planlægning og 
afvikling af de enkelte idrætsgrene. 
Et arbejde, der under LS-96 udvalget 
koordineres via et idrætsudvalg med 
Finn E. Hansen fra KFS som formand.

I hele planlægningsforløbet vil de 
nedsatte udvalg og deres hjælpere 
løbende blive holdt orienteret om 
arbejdet i alle led i organisationen. 
Det vil ske ved udsendelse af diverse 
info-materialer.

Jubilæum og Kulturby 96
Ideen med at samle alle lands

stævner i København i 1996 skal bl.a. 
søges i, at DFIF blev stiftet i Køben
havn, og samme år har 50-års jubi
læum. Men også, at København i 
1996 er udpeget til europæisk kultur
by. Derudover må man naturligvis 
ikke glemme den PR værdi, der ligger 
i arrangementet. Både for DFIF og 
Københavns Firma Sport.

I København glæder man sig alle
rede til at byde de mange firma
idrætsfolk fra hele landet velkommen 
til idræt, motion og samvær. Vinter
landsstævnet afvikles i 1996 den 16.- 
17. marts og sommerlandsstævnet 
den 14.-15. september.
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DFIF tilbyder sine medlemmer 
flot kvalitetstøj til favorable priser

Tøjet er fremstillet i samarbejde med IBO-design og er 100% dansk produceret. 
Dragten er designet med eneret for DFIF og kan derfor kun anskaffes gennem DFIF. 

Dragt, shorts og bermuda er lavet af Tactel, som er farveægte, formbestandig og kan vaskes 
ved 40° C og tørretumbles. Dragt og shorts er foret. Stoffet er vindtæt og vandafvisende. 

T-shirten er af Green-cotton. Tøjet lindes i str. S til XXL.

Tøjet kan bestilles ved telefonisk henvendelse til 
forbundskontoret i Nyborg. Priserne er excl. forsendelse.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæitsvej 11, 5800 Nyborg. Telefon 65 31 65 60. Fax 65 30 14 26



Hvilken str. skal jeg bestille?

Mål efter tøj, som passer dig og ikke efter kroppen. Find dit tøjs mål i str. skemaet og vælg din 
størrelse. Obs! Måler du efter kroppen bliver dragten tætsiddende som et “pølseskind” .

Udfyld bestillingssedlen og send den til:

f >
DFIF

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11, 5800 Nyborg eller ring/fax din bestilling. 
Priserne er excl. porto for forsendelse.

Størrelsesskema

JAKKE
* A C *

BUKS

D

STRIK
TRØJE

TENNISSOKKER

M XL XXL

A: 1/2 brystmål (omkreds) 60 62 64 66 68
B: ærmelængde 73 76 79 82 85
C: ærmegabsvidde 32 33 34 35 36
D: ryglængde 66 68 70 72 74

A: sædevidde 108 112 118 128 130
B: livhøjde, foran 30 31 32 33 34
C: livhøjde, bag 39 40 41 42 43
D: indersøm, buk 77 79 81 83 84
E: lårvidde 65 67 70 73 76

A: 1/2 brystmål (omkreds) 60 62 64 66 68
B: ærmelængde 73 76 79 82 85
C: ærmegabsvidde 31 32 33 34 35
D: ryglængde 66 68 70 72 74

A: 1/2 brystmål (omkreds) 50 52 54 56 58
B: ærmelængde 34 35 36 38 40
C: ærmegabsvidde 17 18 19 20 21
D: ryglængde 68 70 72 74 76

A: sædevidde 106 110 116 122 128
B livhøjde, foran 30 32 33 34 36
C: livhøjde, bag 35 37 38 39 41
D: indersøm, buk 18 19 19 20 20
E: lårvidde 59 61 64 67 70

A: sædevidde 106 110 116 122 128
B: livhøjde, foran 33 34 35 36 37
C: livhøjde, bag 40 41 42 43 44
D: indersøm, buk 6 6 7 7 8
E: lårvidde 64 67 70 73 76

Str. 10==36-40 Str. 11=40-44

Varerne bestilles på bestillingskuponen eller ved telefonisk henvendelse til forbundskontoret. 
Ved bestilling af tøj, husk at opgive størrelser. Alle priser er ind. moms, men excl. forsendelse.
Hermed bestiller undertegnede:

Antal:..... ......Størrelse:....... Vare-nr:......... .........Antal:....... .......Størrelse:
Antal:..... ......Størrelse:....... Vare-nr:......... .........Antal:....... .......Størrelse:
Antal:. ........Størrelse:....... Vare-nr:......... .........Antal:....... .......Størrelse:
Antal:..... ......Størrelse:....... Vare-nr:......... .........Antal:....... .......Størrelse:

Navn:

Adresse:.

Sammenslutning:. 

Dato: _________ Underskrift:
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Havfiskeri i Varde
Tekst & foto: Niels Jørgen Nielsen 
og Julius Ravn: FIVO

Frisk luft, en nyfanget fisk 

med hjem og et godt samvær 

er opskriften på succesen 

med en havfiskeklub i Varde

I Firmaidræt i Varde og Omegn 
(FIVO) har man taget en ny akti
vitet med på programmet i 1995. 

Havfiskeri. Ideen med en saltvands
fiskeklub i Varde går tilbage til 1985, 
hvor man startede med 12 medlem
mer og en en fisketur til Hou. I dag 
tæller den aktive skare ca. 100 med
lemmer og der kommer stadig flere 
til. FIVO er nu kommet ind i billedet 
ved, at man har lagt havfiskeklub- 
ben ind under FIVO, samtidig med, 
at den tidligere formand for havfi- 
skeklubben fortsætter som udvalgs
formand i FIVO.

Ideen er den samme som ved 
starten i 1985. Nemlig, at hele fami
lien kan komme ud og få en masse 
frisk luft, og hvis man er heldig, en 
nyfanget fisk med hjem.

Formanden for havfisker
klubben i FIVO, Niels 
Jørgen Nielsen med en 
ordentlig krabat.

Kommer vidt omkring
Der arrangeres ture i alle Dan

marks farvande, og havfiskeklubben 
kommer vidt omkring. Ture til 
Vesterhavet (det gule rev) Grenå, 
Århus, Lillebælt, Storebælt, Lange
landsbæltet samt mange andre ste
der hvor der er mulighed for at fan
ge alle slags forskellige fisk.

Alle deltagere på turene har 
samme indstilling, at man selvfølge
lig skal fange fisk, men også have 
en hyggelig dag sammen med med
fiskere og familien, få en masse frisk 
luft og nyde naturen. Der er frit slag 
for alle sanseindtryk.

Bygger grejet selv
Vi har en ugentlig klubaften, 

hvor vi bygger og fremstiller vores 
grej til fisketurene. For når man er 
på fisketur med havfiskeklubben, 
bruger man selvfølgelig de pirke 
man selv har fremstillet. De bliver 
fremstillet helt fra bunden, hvor vi 
starter med at fremstille en træmo
del af pirken, hvorefter der laves en 
model i gips til at støbe den rigtige

Den mindste lystfisker i havfisker
klubben i FIVO, Steffie på åre år, åk 
også gevinst på sin første åsketur.

pirk efter i bly. Har man 
så en idé om et bestemt 
udseende og vægt, sliber 
og filer man den til, indtil 
den har den endelige 
form og vægt. Herefter er 
pirken klar til at blive 
malet i netop de farver, 

som man nu mener er bedst.

Røget gedekød til 
morgenmad

Der er altid nogle ting man særlig 
kan huske fra de mange ture med 
havfiskeklubben. Her vil vi gerne for
tælle om en weekendtur vi havde til 
Storebælt ved Nyborg. Vi mødte op 
fredag aften på fiskebåden FIO, hvor 
vi skulle overnatte til lørdag. Det skal 
nævnes at det er en ret stor båd, 
med plads til 34 lystfiskere. Vi havde 
12 pladser, og da vi var kommet 
ombord, var der før os ankommet 
nogle østrigere, som skulle ud at 
fiske sammen med os.

Vi gik alle til ro kl. 23 for vi skulle 
tidligt op. Kl. 6 næste morgen blev vi 
vækket ved en del larm og en under
lig lugt. Det viste sig, at de gode øst
rigere havde et lidt andet morgenri
tual end os, idet de startede dagen 
med røget gedekød, groft brød og 
gedemælk. De påstod, at det skulle 
være sundt. Ja, man må lide for sund
heden.

Vi havde to gode dage med en 
rimelig fangst, og det var en fanta
stisk oplevelse, som kun kan anbefa
les hvis man har tid og råd. Sam
været på sådan en tur er helt ene
stående.

O



Vokseværk i EFCS
A f Svend Møller 
Generalsekretær, DFIF

Den europæiske federation for firmaidræt, 

EFCS, har vokseværk. Det rejser spørgsmålet 

om et fast sekretariat

Der var rig lejlighed for EFCS's præsidium til at 
tage faciliteterne for næste års vintersportsfesti* 
val i øjesyn, da EFCS afholdt det seneste møde i 

Bied, Slovenien, der næste år har værtsskabet for vinter
sportsfestivalen.

Det var et enigt præsidium, som består af forretnings
udvalget og en repræsentant fra de enkelte medlemmer, 
der kunne udtrykke tilfredshed både med faciliteterne og 
de forberedelser, der allerede nu var blevet gjort af den 
slovenske organisation. Vinterfestivalen kommer til at 
foregå i meget naturskønne områder til en overkommelig 
pris. Mere herom andet steds i dette blad.

Flere medlemslande på vej
Fremtiden for EFCS var til debat på mødet. I de sene

ste år har federationen udviklet sig til at være en stor 
organisation med 21 medlemslande med omkring 4,5 
miil. aktivitetsmedlemmer. Der er stadig flere medlems
lande på vej, og det vil ikke være muligt i fremtiden, at 
servicere en organisation af denne størrelse udelukken
de baseret på frivillige lederes arbejdsindsats.

Der var også et stort ønske om, at øge EFCS's ind
sats i forbindelse med afvikling af sportsfestivalerne, 
især på området for mere ensartede turneringsregler.

Det er opgaver, som på længere sigt skal løses med 
en form for professionel bistand. Der var derfor enighed 
om, at udarbejde en handlingsplan, der skal sigte imod 
etableringen af et fast sekretariat et sted i Europa, og 
gerne i Bruxelles.

Problemer med kommunikationen
På mødet fik de kommende festivalarrangører også 

lejlighed til at redegøre for deres planlægning. Præsidiet 
i EFCS var ikke tilfreds med forberedelserne til sports
festivalen i Zaragoza i maj 1995. Et af kritikpunkterne 
har været, at der er problemer omkring kommunikation 
de enkelte lande og Spanien imellem. Disse problemer 
lovede de spanske værter at råde bod på.

□

Studietur til Bruxelles
A f Svend Møller 
Generalsekretær, DFIF

Generalsekretærerne for de
nordiske firmaidrætsorganisa
tioner var i februar på en stu

dietur til Bruxelles, med henblik på at 
give de nye EU-lande, Sverige og Fin
land et indblik i hvordan EU arbejder. 
Norge valgte som bekendt at stå 
uden for, men da det også for Norge 
er vigtigt at kende til arbejdsformen 
deltog den norske generalsekretær 
også.

Det blev en yderst udbytterig tur, 
arrangeret af firmaet Upfront Europe, 
der har specialiseret sig i at arrangere 
studieture samt at udøve lobbyvirk
somhed i EU.

" Eurathlon11 programmet
Studieturen bestod i møder med 

forskellige EU-embedsmænd og EU- 
politikere, heriblandt Informationsdi
rektør Niels Jørgen Thøgersen. Han

kunne orientere om EU's nye politik 
på sportsområdet, hvor man nu i 
højere grad vil satse på breddeidræt, 
bl. a. gennem et nyt program 
"Eurathlon". Han var positiv overfor 
tanken om en tilføjelse i Maastricht- 
traktaten omkring sport, der helt 
klart ville styrke muhghederne for fle
re EU-midler til "Eurathlon" program
met. I dag er sportsområdet således 
ikke nævnt selvstændigt i traktaten. 
Niels Jørgen Thøgersen blev også 
informeret om DFIF og EFCS. Han var 
specielt interesseret i at høre mere 
om EFCS, som han ønskede at få en 
tæt dialog med.

Mange ansøgninger
Der var også lejlighed til at træffe 

lederen af sportssektionen, en hol
lænder ved navn Hoebrigs. Her del
tog også Per Frimann og DGI's 
repræsentant Jens Brinch, der i et 
halvt år skal lave lobbyarbejde i EU.
Vi blev her orienteret om "Eurathlon”

programmet, der på en måned havde 
fået 900 ansøgninger. Man forvente
de højst at imødekomme 45-50.

Det socialdemokratiske parla
mentsmedlem, Freddy Blak, sidder 
som næstformand i en såkaldt inter- 
gruppe omkring sport. En intergrup- 
pe er sammensat ud fra et fælles 
interesseemne, og går på tværs af de 
normale grupperinger i parlamentet.

Ud over at orientere om arbejdet i 
intergruppen, hvor han indbød under
tegnede til at komme med et foredrag 
om arbejdet i EFCS, var han meget 
interesseret i det daglige arbejde i de 
nordiske firmaidrætsorganisationer.
Han havde bl.a. selv været deltager i 
"Danmarkstafetten" i Næstved i 1994 
sammen med et hold engelske parla
mentsmedlemmer, og forventede 
igen at stille op i 1995. Deltagerbevi
set hang for øvrigt på opslagstavlen 
på kontoret i Bruxelles, så det var 
ligesom, man følte sig lidt hjemme.

□
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Et varmt håndtryk og en check fra 
DFIF’s formand Tage Carlsen (tv) til 

vinderen af plakatkonkurrencen, 
Carsten Nielsen. Til højre DFIF’s 

redaktør John Thrane.

De professionelle grafikere 

og tegnere løb med præmier

ne i DFIF’s plakatkonkurren

ce om en plakat til firma

idrættens Åbent Hus dag

Blikfang til Åbent Hi
Tekst. John Thrane 
Foto. Niels Nyholm

Der var masser af lovord, et 
varmt håndtryk fra formand 
Tage Carlsen og ikke mindst 

en pæn check til de tre præmievin
dere, da DFIF præsenterede resulta
tet af plakatkonkurrencen for offent
ligheden på et pressemøde den 20. 
januar 1995.

Blandt de 36 indsendte forslag, 
blev det Carsten Nielsen der kunne 
drage hjem til Esbjerg med hæderen

og 1. præmien samt en check på
15.000 kr. for sit forslag til den pla
kat, der skal være de lokale bysam
menslutningers blikfang for Åbent 
Hus dagen den 17. september 1995.

Carsten Nielsen, 27 år, arbejder 
til daglig som reklametegner på Jyd- 
ske Vestkysten i Kolding, og er 
uddannet i mesterlære på et trykke
ri, før end han kom til bladverdenen 
for to år siden.

Grafikerne løb med 
præmierne

Som nævnt blev der indsendt ialt

36 forslag til plakatkonkurrencen, og 
dommerkomiteen, der bestod af de 
to grafikere, Henrik Paarup og Jacob 
Fløche, samt DFIF's formand Tage 
Carlsen og redaktør John Thrane, 
havde ikke nogen nem opgave, da 
der skulle sættes navn på de tre 
præmiechecks.

Uden at røbe for meget, kan man 
roligt slå fast, at der var utroligt tæt 
opløb mellem de 5-6 bedste forslag, 
og det er værd at bemærke, at det 
viste sig, at alle tre præmie vindere 
er professionelle grafikere og tegne
re. De glade amatører havde ikke 
store chancer her.

Dommerkomiteen valgte at 2. 
præmien på 10.000 kr. skulle gå til 
grafiker og tegner Søren Sørensen, 
der har egen tegnestue i Lyngby. 
Søren Sørensen er uddannet fra 
kunsthåndværkerskolen, og er også 
kendt, ihvertfald indenfor jazz-kred- 
se, som jazzmusiker med eget band, 
Sving Cats, der ofte kan høres på 
spillesteder i hovedstaden.

3. præmien på 5.000 kr. gik til 
endnu en grafiker og tegner, Jørgen 
Hedegaard, der er indehaver af 
Hedegaard Grafisk design med 
domicil i København. Jørgen Hede
gaard er uddannet fra Skolen for 
brugskunst, idag Danmarks Design
skole, og arbejder til dagligt med 
design af omslag til skolebøger samt

Carsten Nielsen med sit vinderforslag. Det var anden gang at Carsten deltog i 
en konkurrence. Første gang var i en valgplakatkonkurrence udskrevet af 
bladet Grafisk Input. Den konkurrence vandt han også.



s dagen
informationsmateriale til stat og 
kommune.

Skrappe krav til 
plakatforslagene

Dommerkomiteen havde opstillet 
en række skrappe krav til plakatfor
slagene, der alle skulle opfyldes, før 
end de fandt nåde for komiteens 
øjne.

Den rigtige plakat skulle ramme 
DFIF’s målgruppe, sådan som den er 
defineret i DFIF’s formålsparagraf; 
nemlig arbejdspladsen og familien, 
og at stimulere interessen for idræt, 
motion og samvær. Samtidig skulle 
plakaten også henvende sig til nye 
potentielle brugere af firmaidræt
tens motionstilbud.

Desuden skulle plakaten opfylde 
nogle tekniske krav. Den skulle kun
ne reproduceres i andre teknikker 
og i en anden beskæring, og den 
skulle opfylde kravene om tiltryk 
eller udfyldning med oplysninger 
om de lokale arrangementer i DFIF 
bysammenslutninger, enten i hånd
en eller som tiltryk.

Sluttelig skulle plakaten tjene 
som et slagkraftigt blikfang og sig
nalere energi, dynamik, samvær og 
idræt.

Carsten Nielsens vinderforslag, og 
for så vidt angår også nummer 2 og 
3 .1 bedømmelsen lagde dommerko
miteen særlig vægt på den professi
onelle finish og den fine måde hvor
på vinderforslaget rammer DFIF’s 
målgruppe.

- Det er lykkedes at lave et for
slag til en Åbent Hus plakat, der til 
fulde opfylder alle krav, sagde grafi
ker Henrik Paarup, der havde fået til 
opgave at fremlægge dommerkomi
teens overvejelser.

- Det er en slagkraftig og dyna
misk plakat, der både kan ses på

Den professionelle finish
Alle disse krav blev opfyldt af

Kantinen på DFIF’s forbundskontor i Nyborg var i dagens anledning omdan
net til galleri hvor alle de 36 indsendte forslag kunne beses i ugen efter 
præmieoverrækkelsen.

De tre vindere i DFIF's plakatkonkur
rence. Fra venstre er det vinderen af 
2. præmien, Søren Sørensen, Lyngby, 
vinderen af 3. præmien Jørgen Hede- 
gaard, København, og til højre ses 
vinderen af 1. præmien, Carsten 
Nielsen, Esbjerg.

afstand og tæt på. Plakaten fanger 
øjet på afstand, og når du går tætte
re på, giver plakaten den nysgerrige 
nye oplevelser. Samtidig signalerer 
din plakat samvær, idræt og glæde, 
fastslog Henrik Paarup i sin motiva
tion til Carsten Nielsen.

Plakaten bliver 
udsendt

Carsten Nielsens plakatforslag 
vil blive trykt og udsendt i et nær
mere aftalt antal eksemplarer til alle 
de bysammenslutninger der har til
meldt sig Åbent Hus dagen den 17. 
september 1995. Her skal plakaten 
forsynes med en streamer der på- 
klæbes plakaten, med nærmere 
oplysninger om tid og sted samt om 
hvad der skal foregå af aktiviteter 
lokalt ude i bysammenslutningerne 
på Åbent Hus dagen.

Åbent Hus dagen skal danne 
optakt til DFIF’s 50 års jubilæum 
den 20. januar 1996, og sætte fokus 
på det arbejde som DFIF’s mere end 
80 bysammenslutninger landet over 
gør for at få befolkningen til at dyr
ke mere motion sammen med 
arbejdskolleger og med familien.

□

Plakatkonkurrencen: Å
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Kreativitet
Kurset er for personer, der ønsker udfordringer 
og tør sprænge grænser, og som har lyst til nytænk
ning.
Formål: at bryde grænser, så der opstår en utraditi
onel tankegang, og dermed utraditionelle løsninger, 
som resulterer i nye ideer til glæde for kursisten og 
DFIF. Via forskellige opgaver og øvelser arbejdes 
der med:
-Opdagelsen af uudnyttede ressourcer.
-Mod til at bryde traditionelle mønstre og 
tankegange.
-Kreativitet, Hvad er det ?

Tid og sted: d. 19. - 21. maj '95 i Vejle.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 05. april '95.

DART II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der 
arbejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som 
i grupper med flg.
- lukninger ( hovedregningssystemer )
- stævneledelse.
- turneringsledelse og udarbejdelse af en sådan.
- DFIFs regler i dart.

Tid og sted: d. 24. -26. marts '95 i Sæby
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: hurtigst muligt.

PISTOL I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen, og 
der arbejdes teoretisk og praktisk med følgende 
emner:
-Pistolskydningens grundelementer
-Våbentilladelse
-Sikkerhedsbestemmelser.
Tid og sted: d. 21. - 23. april '95 i Middelfart.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest d. 03. marts '95.

Livredning og 
livreddende nødbehandling
Teoretisk og praktisk aflæggelse af livredderprøven, 
samt 2. del af Falcks kursus i livreddende nødbe
handling. Efter endt kursus modtages bevis fra 
Dansk livredningsforbund samt fra Falck.

Tid og sted: d. 07. - 09. april '95 i Ikast.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: Hurtigst muligt

Familieidræt I
Kom og få tips og ideer til aktiviteter i familieidræt 
for familien. På kurset arbejdes der teoretisk og 
praktisk med flg:

-Kend hinanden aktiviteter 
-Familieidrætslederen.
-Boldspil til familieidræt.
-"Krop og sjæl” i familieidræt.
-Aktiviteter i gymnastiksal/hal for familien. 
-Organisationsmodeller.
-Forskellige udeaktiviteter.

Tid og sted:d.25. - 26. marts '95 i Århus. 
Kursuspris: kr. 400,- 
Tilmelding : hurtigst muligt.

Diskussions - og mødeledelse
Kurset henvender sig til nye som rutinerede ledere. 
Og kursets formål er, at oplyse kursisten om de vir
kemidler, der skal til for at et møde bliver "et godt 
møde", hvor effektivitet, handling, god ånd og sam
arbejde er i højsædet. Der arbejdes teoretisk og 
praktisk via rollespil med flg. opgaver:

- mødetyper
- kommunikation i gruppen.
- spørgeteknik og feed-back
- mødeprocedure og disposition
- mødeledelsesfunktion.

Tid og sted: d. 07.-09. april '95 i Vejle 
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmeldingsfrist: senest den 3. marts 1995

Udvidet kreativitet
Tilmelding til dette kursus forudsætter, at du har 
deltaget på DFIFs alm. kursus i kreativitet.
Formålet med udvidet kreativitet er, at give kursi
sten helt nye indgangsvinkler til, hvordan man kan 
samarbejde på helt nye måder i en forening, grup
pe, bestyrelse, sammenslutning, kreds etc.
På kurset vil der blive arbejdet med:

-At finde frem til og lære at udnytte og turde 
bruge dine skjulte ressourcer og evner.
-At lære mere om dig selv ud fra de personer, der 
omgiver dig.
-At forbedre din koncentrationsevne.
-Kroppens spejl og rundtur i bevidstheden. 
-Kreativ modning
-Kreativitet, et redskab til forbedring af 
samarbejdet
i foreningen,gruppen, bestyrelsen etc.

Tid og sted: d. 03. - 05 marts. '95 i Nyborg.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: Hurtigst muligt.

Kursusprisen: Omfatter undervisning, materialer, ophold og forplejning.
Tilmelding: Skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af kreds/sammenslutning, og 
som tilsendes forbundskontoret senest den dato, der er nævnt under det enkelte kursus. 
Yderligere oplysninger: Kan fås ved henvendelse til uddannelseskonsulent Jane Have 
Andersen på tlf 65 31 65 60.
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1200 bowlingspillere 
til landsstævne

Kirsten Andreasen fra Kolding Firma Sport er formand for bowlingspillerne i 
DFIF. Her studerer hun resultatlisterne fra kredsstævnet i Vejle sammen med 
formanden for Vejle Firma Sport, John Madsen. De glæder sig til at tage imod 
1200 bovlingspillere til landsstævnet i marts. Foto. Jørgen Hjort.

Af Geert Madsen

Der ventes deltagelse af
omkring 1200 bowlingspille
re, når Kolding Firma Sport i 

weekenden den 24., 25. og 26. marts 
står som arrangør af det hidtil stør
ste DFIF landsstævne i bowling. 
Stævnet er så stort, at det ikke ude
lukkende kan afvikles i Kolding. Der
for har Kolding Firma Sport fået tils
agn om hjælp fra Vejle Firma Sport, 
så en del af stævnet kan afvikles i 
Vejle Bowlingcenter.

Krav om plads til alle
Det er første gang et landsstæv

ne i bowling skal afvikles i to byer, 
og derfor imødeses stævnet også 
med ekstra stor interesse. Bliver det 
afviklet med succes, vil det nok 
bane vejen for tilsvarende stævner 
fremover. I modsat fald kan det blive 
nødvendigt at begrænse deltageran
tallet.

- Det vil ikke være i firmaspor
tens ånd. Målet må være, at der skal 
være plads til alle, og ikke kun til de 
bedste, men det kunne let blive 
tilfældet, hvis ikke vi fremover kan 
få afviklet de store landsstævner på 
en god måde. Jeg er nu ikke bange 
for stævnet i marts, siger formanden 
for Vejle Firma Sport, John Madsen.

Det er den meget store fremgang 
for bowlingsporten under DFIF, der 
gør det nødvendigt at afvikle dette 
års landsstævne i såvel Kolding som 
Vejle. 1 1994 var der 960 deltagere 
med, da landsstævnet blev afviklet i 
Århus, men ingen er i tvivl om, at 
der vil komme langt flere i år. Ikke 
mindst på baggrund af, at interes
sen for bowling er meget stor i fir
masportsklubberne i hele Vejle Amt.

Brug for 36 baner
De mange deltagere betyder, at 

Kolding Firma Sport i landsstævne
weekenden vil beslaglægge alle 
bowlingbaner i Kolding - både de 10

baner i KIF-Centret og de 10 baner i 
det privatejede Team Bowl. I Vejle 
vil der være 16 baner til rådighed, 
og dermed kommer det samlede 
antal op på i alt 36 baner. Alligevel 
starter landsstævnet tidligt fredag 
og slutter først sent søndag.

I forbindelse med Vejle Firma 
Sports store kredsstævne, med 460 
spillere i Vejle Bowlingcenter, var 
nogle af lederne fra Kolding Firma 
Sports bowlingafdeling til stede for 
at se nærmere på bl.a. brugen af 
EDB, der får en større og større 
betydning for afviklingen af de store 
stævner, hvor der er brug for hurtig 
og effektiv resultatservice.

Professionel afvikling
Til stede var også formanden for 

DFIF’s bowlingsektion, Kirsten 
Andreasen, Kolding, først og frem
mest som aktiv spiller. Men hun 
benyttede også lejligheden til at 
snakke med Vejle-lederne og til at 
se på de sportslige faciliteter.

* Stævnet i Vejle blev afviklet 
meget professionelt. Det lover godt 
for landsstævnet, og jeg er på den 
baggrund helt sikker på, at det vil 
vise sig at være en god ide at lade 
Kolding og Vejle arbejde sammen

om afviklingen af det store stævne, 
siger Kirsten Andreasen.

Landsstævnet får stævnekontor i 
KIF-Centret, og et avanceret EDB- 
system, udviklet af Vejle Firma 
Sport og afprøvet i forbindelse med 
kredsstævnet, skal holde styr på de 
mange resultater. Og det bliver ikke 
nogen helt lille opgave med de man
ge spillere.

Fremgang går ud over andre
- Det er naturligvis glædeligt, at 

vi kan konstatere en nærmest eks
plosiv fremgang for bowlingsporten 
under DFIF. På den anden side stil
ler det nogle store krav til afviklin
gen af stævner, fordi der kommer 
flere og flere deltagere. Bowling er 
en sport, hvor alle kan være med, og 
sporten har bestemt ikke toppet 
endnu, siger Kirsten Andreasen

- Eneste minus ved den store til
gang er, at mange af deltagerne 
kommer fra andre idrætsgrene, som 
dermed får tilbagegang. I Kolding 
Firma Sport drejer det sig bl.a. om 
håndbold, fodbold og badminton, 
ligesom keglesporten ikke uventet 
også mister terræn.

□

3
3aM
æc+

CDtrMCCD

COco
CJ1

15

B
ow

linglandsstæ
vne sæ

tter ny deltagerrekord



Vintersportsfestival 1996 i Bied, Slovenien 
Firm

aidræ
t Febru

ar 
1995 N

r. 2

Vintersportsfestival 
1996 i Bied, Slovenien

Planlæg allerede nu 

næste års skiferie, 

og ta’ med DFIF til 

vintersportsfestival 

i Slovenien.

A f Bo Isaksen 
Aktivitetskonsulent, DFIF

Slalomkonkurrenceme skal 
foregå i området ved 

Bohinjska Bistrica, der 
ligger ca. 24 km fra Bied. 

Området har seks lifter og 
byder på ialt 23 km 

nedkørsler.

Den europæiske firma
idræts organisation,

EFCS, afholder hvert 
år en sportsfestival. I de uli
ge år er det en sommerfesti
val og i lige år er det en vin
terfestival. I januar 1996 afholdes 
der vintersportsfestival med idræts
discipliner som langrend, slalom, 
ishockey og volleyball på program
met.

Land i rivende udvikling
Bied ligger i det nordlige Sloveni

en, på grænsen ind til Italien og Øst
rig, omgivet af de julianske bjerge 
og Karawanke bjergene. Slovenien 
er idag et fredeligt land i rivende 
udvikling, og folk har et gåpåmod 
langt ud over det sædvanlige.

Byen Bied er centrum for vinter
sportsfestivalen. Det er her alle del
tagerne skal bo, og her finder 
åbnings- og afslutningsceremonien 
sted. Volleyball- og ishockeyturne
ringen vil også blive afviklet her, 
ligesom al afterskiing foregår i byen, 
der tæller ca. 5.500 mennesker og 
som har turisme som hovederhverv.

Guld til danskerne
Alle uanset alder køn og kunnen 

kan deltage i vintersportsfestivalen. 
Man kan melde sig til forskellige 
sværhedskategorier, alt efter hvor 
mange gange man har prøvet at 
løbe på ski og i forskellige alders
grupper. Det hele foregår i en 
afslappet og kammeratlig atmos
fære, hvor der også bliver masser af 
tid til at løbe på ski udenfor konkur
rencen. Under sidste vintersports
festival opnåede de danske deltage
re adskillige guldmedaljer og pæne 
placeringer i konkurrencerne. Ende
lig behøver man ikke deltage i kon
kurrencerne, man kan “nøjes" med 
blot at stå på ski for den rene for
nøjelses skyld.

Tur program
Bus-turen: Turen foregår i

moderne 44 pers. sovebus fra Dan
mark til Bied. Busserne er veludsty
ret med bl.a. video, toilet og micro- 
bølgeovn. Om natten bliver bussen 
lavet om til sovebus, hvor sæderne 
bliver lagt ned i vandret stilling som 
køjesenge. Det er herefter muligt at 
ligge udstrakt og sove resten af nat
ten.

Indkvartering: På Golf Apart- 
ment i centrum af Bied kun 70 meter 
fra Golf hotellet ligger nogle dejlige 
lejligheder som har entre, bad og 
wc, soveværelse med 3 senge, 
opholdsstue med 2 senge og ud
gang til balkon, et køkken fuldt 
udstyret og med spiseplads. Lejlig
hederne er på ca. 43 m2.

På Golf hotellet kan man frit 
benytte hotellets tilbud om sauna, 
svømmepøl, fitnessrum, bar m.v. 
Busserne står til rådighed i Bied.

Ö
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Ideelle forhold for 
vinterfestivalen
DFIF’s aktivitetskonsulent Bo Isaksen har 

været i Bied for at se på faciliteterne for 

næste års vintersportsfestival.

A lle steder åbner kl 9 og lukker kl. 16. I selve Bied 
ligger der en lille bakke med en stolelift og to 
nedkørsler, hvoraf den ene er sort og den anden 

grøn. Pisten er belyst og har derfor længe åbent om afte
nen. Den ligger i gå afstand fra centrum.

Langrendskonkurrencerne
I Pokljuka området i Rudno Polje skal langrendskon

kurrencerne foregå. Her ved den gamle kasserne, ligger 
et fremragende langrendsterræn i kuperet skovterræn 
med i alt 30 km løjper. Området ligger i et naturreservat, 
hvor det slovenske idrætsforbund er igang med at 
udbygge området til et stort aktivitetscenter for forskel
lige udendørs idrætsgrene. I dette område findes også 
flere slalompister, men de er ikke sammenhørende og 
forholdsvis små.

Slalomkonkurrencerne
I Bohinjska Bistrica skal slalomkonkurrencerne fore

gå. Området ligger 24 km fra Bied og består af tre dale 
med Kobla på 1500 m og Savnik på 1573 m som de høje
ste bjerge. Skiterrænet ligger i 552 -1480 meters højde 
og har 6 lifter, hvoraf tre er dobbelt stolelifter og tre er

Langrendskonkurrencerne skal foregå i Pokljuka området 
ved Rudno Polje i et fremragende langrendsterræn med 
30 km løjper.

T-træk. Stedet har ialt 23 km nedkørsel.
I Bohinj området findes også skicentret Vogel. Det er 

beliggende ca. 38 km fra Bied i samme retning som 
Kobla. Det ligger i en højde af 569 - 1800 meter. For at 
komme til området skal man med gondolbane. Derefter 
har området 8 lifter, hvoraf fem er T-træk og resten 
enten dobbelt eller enkel stolelift.

Worldcup område
I Kranjska Gora ca. 41 km fra Bied, med kun 6 km ind 

til den Østrigske grænse og 7 km til den Italienske ligger 
tre indgange til et stort sammenhængende skiområde i 
de Julianske alper. Området afvikler hvert år Worldcup i 
både slalom og storslalom. Der er ca. 20 lifter med over 
30 km nedkørsler og ca. 40 km langrendsløjper og stedet 
ligger i 810 meters højde. Bemærk, at de liftkort der er 
inkluderet i prisen ikke gælder for dette område. Dags
prisen pr. voksen ligger på ca. 125 kr. og 90 kr. for børn.

□

Rejseprogram
Afgang:
Danmark lørdag den 27. januar om formiddagen. 
Opsamling forskellige strategiske steder.

Ankomst:
I Bied ca. 22 timer senere søndag morgen.

Festival:
Åbningsceremoni søndag, hvorefter konkur

rencerne starter mandag og varer til og med tors
dag. Torsdag aften er der afslutningsceremoni. 
Alle præmieoverrækkelser og anden festligholdel
se finder sted i Bied.

Afrejse:
Fredag den 2. februar om eftermiddagen 

omkring kl. 18 og forventet hjemkomst til Dan
mark omkring kl ca. 16 lørdag den 3. februar.

Priser
Deltagerprisen dækker bus t/r. indkvartering i 

4 - 5 personers lejlighed, festival gebyr og lift

kort i 6 dage.

Deltagerpris 2.000 kr.

Kør selv: Deltagerpris 1.150 kr.

Bemærk at tilbuddet kun gælder medlemmer af 

Dansk Firmaidrætsforbund.

Tilmeldingsblanketter kan rekvireres fra for

bundskontoret i Nyborg. Yderligere oplysninger 

hos Bo Isaksen/Birte Westing. Tilmeldingsfristen 

er den 23. oktober 1995 om morgenen.
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TV-dækning af 
Åbent Hus dagen

TV-dækning af forberedelserne til 

Åbent Hus dagen i Ikast Familie- 

og Firma Idræt

ressen skærpes efterhånden som dagen nærmer sig, for
tæller Freddy Juhl, der gør opmærksom på, at hvis man 
ikke er så heldig at have adgang til lokal TV, kan det 
samme udmærket laves i lokalradioen.

□

A f John Thrane

Freddy Juhl fra Ikast Familie- og Firma Idræt (IFFI) 
har fået en aftale på plads med TV-Herning om at 
dække forberedelserne til Åbent Hus dagen i 

Ikast. Arbejdsgruppen bag Åbent Hus dagen i Ikast har 
allerede afholdt det første idémøde, og det er nu menin
gen, at TV-Herning skal være med ved en række af 
møderne i det kommende halve år, fortæller Freddy Juhl 
fra IFFI.

TV-Herning vil således være med når sponsorerne 
skal kontaktes og når forskellige praktiske ting skal 
afprøves m.m. Udsendelserne kommer som en føljeton i 
nyhedsudsendelserne, og TV-Herning dækker også sel
ve Åbent Hus dagen.

- Jeg fik dem med på ideen ved at gøre opmærksom 
på, at man ofte viser udsendelser fra de “færdige” begi
venheder, men at man sjældent ser det store forbere
dende arbejde, der bliver gjort i foreningerne af de frivil
lige ledere, før end det “store brag” , siger Freddy Juhl, 
der hermed giver ideen videre til andre Åbent Hus 
arrangører.

Freddy Juhl har allerede været på i TV-Herning én 
gang, og der ligger mange minutters reklame gemt her, 
som er svært at gøre op i kr. og øre. En ting er dog sik
kert. Lokalbefolkningen i Ikast bliver ihvertfald gjort 
opmærksom på Åbent Hus dagen meget tidligt, og inte-

y
m*
p
a
tøc-+
CD
trl-tC03

CD
CDcn

18

Specialfirma for:
Medaljer 
Emaljeemblemer 
Maskinbroderede emblemer 
Vævede emblemer 
Selvklæbende emblemer 
Blazer emblemer (guldtræk) 
Vimpler Bælter Spænder 
Tørklæder Slips
Vi fremstiller gerne en gratis rentegning

Rekvirer vor s tore brochure!

G.K. Pedersen ApS 
Fuglevadsvej 75,2800 Lyngby

Initiativpuljen til
De Festlige og Initiativrige Forslag

Hvad er det for en pulje?
I forbindelse med det landsdækkende Åbent Hus 
arrangement søndag den 17. september 1995 har 
DFIF hensat 200.000 kr. til fremme af festlige, fanta
sifulde og målrettede initiativer.
Initiativerne kan omfatte alle former for aktiviteter 
eller tiltag i forbindelse med arrangementet - det 
være sig før, under og efter Åbent Hus arrangemen
tet:

Hvor meget kan der støttes med?
Op til 50% af de faktiske udgifter, dog max. 10.000 
kr pr. sammenslutning.

Hvad kan der søges til?
1. En god markedsføringsidé (PR) som optakt til og 
fokusering på Åbent Hus-arrangementet
2. Afviklingen af selve arrangementet
3. Aktiviteter i forbindelse med opfølgning af arran
gementet, PR og evaluering af kampagnen.

Hvornår søger man?
Så hurtigt som muligt! Ansøgningerne vil blive 
behandlet løbende (1 gang om måneden) af PR-og 
markedsføringsgruppen og de godkendte ansøgnin
ger vil løbende blive omtalt i Firmaidræt - så andre 
også kan få glæde af en god idé.

Hvordan søger man?
Ved at indsende en idébeskrivelse og et budget til 
forbundskontoret.

Er der nogen ansøgningsfrist?
Nej, uddelingen vil finde sted efter princippet 
"først til mølle” - så det er bare med at komme ud af 
starthullerne.
Bemærk: Der kan ikke søges hos Regnbuen til 
Åbent Hus-aktiviteter.
Yderligere oplysninger kan fås ved henvendelse til 
forbundskontoret, spørg efter John eller Anette.



Regnbuemidler 1994
DFIF’s aktivitetsudvalg har behandlet den sidste portion ansøgninger til 
Regnbuen i 1994. Hermed har Regnbuen i 1994 uddelt ialt 262.750 kr. til
opstart af forskellige aktiviteter og projekter, bl.a. virksomhedstrim, 
ældreidræt og idræt om dagen.
Ry Opstartstilskud til Mountain Bike 3.000 kr.
Skive Virksomhedstrim Sundhed og velvære 10.000 kr.
Lemvig Familieidræt 10.000 kr.
Lemvig Ældreidræt 7.000 kr.
Lemvig Idræt om dagen 7.000 kr.
Aalborg Senioridræt 10.000 kr.
Skive Opstart af Square-Dance 3.000 kr.
Glejbjerg Alternative aktiviteter for unge 10-17 år 3.000 kr.
Sorø Opstart af Vandgymnastik 3.000 kr.

Landet
rundt

Frederikshavn
Firma Klubber var den 21.-22. 

januar værter for kredsmesterska
berne i badminton for Nordjyllands 
Amtskreds. Frederikshavnerne var 
ubeskedne nok til at hjemføre ikke 
færre end 17 kredsmesterskaber.
Det betyder, at 53 FFK-medlemmer 
har løst billet til DFIF’s landsstævne 
i badminton, der i år afvikles i Oden
se den 25. - 26. marts med FKS 
Odense som arrangør.

Nordjyllands
Amtskreds

har afviklet kredsstævne i inde- 
fodbold søndag den 22. januar i 
Nordjyllandshallen. 27 hold dystede 
om pladserne til DFIF’s landsstævne 
i indefodbold, der afvikles den 18.- 
19. marts i Ringkøbing. Sidste år 
deltog der 22 hold i kredsstævnet, 
så det er rart at kunne konstatere 
stigende interesse for kredsstævner- 
ne, udtaler Jørn Pedersen fra 
Nordjyllandskredsen.

Slagelse
Firma Sport kunne notere sig for 

en solid succes, da de indbød firma
klubberne til Åbent Hus i bowling

hallen i Slagelse søndag den 5. 
februar. I løbet af dagen tilmeldte 29 
hold sig til bowlingturneringen, og 
yderligere 11 kom til næste dag.

- Vi fik samtidig etableret et 
bowlingudvalg blandt de fremmødte 
firmaklubber, og det var helt nye 
folk, der ikke har været aktive ledere 
før, fortæller Tage Brostrøm fra Sla
gelse Firma Sport.

I Sorø
Firma Sports medlemsblad skri

ver Henning Nygaard:
Det er tid for EDB! Det er endelig 

gået op for toppen, at der med for
del kan etableres en fælles linie, så 
vi er fri for alle “garageløsninger
ne ” , og alle får stillet det perfekte 
foreningsprogram til rådighed.

Selvfølgelig vil der blive mange 
foreninger, der bliver nødt til at 
skrotte det system, som en eller 
anden har skruet sammen, selvom 
det endelig er begyndt at virke 
ordentligt, hvis de da ellers vil være 
med på nettet!

Når jeg tænker på de timer, vi 
brugte/bruger i fodboldudvalget til 
at sætte turneringen op, og skrive 
de samme hold igen og igen efter 
fordelingsnøglen. Alle de timer der 
er brugt til at skrive girokort ud og 
føre medlemskartotek. Eller alle de 
timer der bliver lagt i at skrive 
adresselabels.

Nu må vi selvfølgelig håbe, at vi 
rammer rigtigt første gang, for kors 
hvor er der dog smidt mange penge 
ud til håbløse systemer.

Uofficielle firmamester
skaber i hurtigskak

DFIF, Københavns Amt, FKS 
og FDBI’s skakafdeling, invi
terer til uofficielle firmames

terskaber i skak for sammensatte 
hold søndag den 12. marts 1995 

Turneringen bliver afviklet på 
følgende måde:

* Hver klub tilmelder deres spil
lere i styrkeorden.

* Turneringsledelsen fordeler de 
enkelte spillere på et af seks hold.

* Der skal være minimum 36 for
delt på seks hold, før stævnet bliver 
afviklet.

* De seks hold får navn efter

gamle kendte skakmestre:
Aljechin, Botvinik, Cacablanka 
Dolffus, Enevoldsen, Fischer 
Der spilles med 25 min. betænk

ningstid pr. spiller, og alle hold kom
mer til at møde hinanden. Indskud 
er 25 kr. pr. spiller (der betales pr.

klub), som går ubeskåret til præmi
er. Derudover vil præmiesummen 
blive forøget ved tilskud fra DFIF, 
Københavns amt. Der er præmier til 
de 3 bedst placerede hold.

Derudover vil hvert holds topsco
rer blive belønnet. Stævnet bliver 
afsluttet med fællesspisning.

Spillested: FDB’s frokoststue, 
Læhegnet 25, 2620 Albertslund.

Tilmelding og yderligere oplys
ninger og tilsendelse af det fulde 
program sker ved henvendelse til: 

Kurt Flyvholm Kristensen 
Rismarken 9 
Solrød Strand
Tlf. (pri.) 53 14 33 25, eller (arb.) 

43 86 46 73 eller Regner Busk Søren
sen, tlf. 42 91 07 53.
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Kredstræf 
som 3-kamp

A f Jørgen Rasmussen 
Forbundskonsulent, DFIF

Storstøms Amtskreds indby

der 800 firmaklubber til 

kredstræf i Vordingborg

Efter et vellykket kredstræf 
som 3-kamp i 1994, med en 
rekordtilmelding på 48 hold, 

fordelt på to dage, afvikler Stor
strøms Amtskreds i samarbejde 
med Vordingborg Firma Sport et nyt 
træfstævne i 1995. Det bliver lørdag

den 1. og søndag den 2. april i Vor
dingborg.

Dyster i puljer
Træfstævnet går i korte træk ud 

på, at man tilmelder sig som hold. 
Et hold består af 6 personer, fire 
herrer og to damer. Der dystes i føl
gende discipliner: 15 m skydning 
badminton og inde-fodbold.

Holdene inddeles i puljer. I fod
bold skal der være mindst én dame 
på banen under hele kampen. Det 
tæller dobbelt, når damer scorer. I 
skydekælderen får hver enkelt udle

veret 25 skud: 5 prøveskud og 20 
gældende. I badminton afvikles 3 
kampe: To mix-doubler og én herre
double.

800 firmaklubber indbudt
Der tildeles point puljevis pr. 

idrætsgren. Puljevinderne går ikke 
videre. Der uddeles præmier i de 
enkelte puljer. Det koster 375 kr. pr. 
hold at deltage. Arrangørerne har 
sendt mere end 800 indbydelser ud 
til firmaklubberne i Storstrøms 
Amtskreds. Sidste frist for tilmel
ding er torsdag den 23. februar. 
Ønsker nogen at få mere at vide om 
det spændende arrangement, så 
kontakt Leif Rasmussen, Næstved, 
tlf. 53 73 20 85 eller Ingolf Petersen, 
Vordingborg, tlf. 53 77 26 44 eller 
forbundskonsulent Jørgen Rasmus
sen, tlf. 53 76 16 35.

□

Landsstævner 1995
Badminton 
Billard 
Bordtennis 
Bowling 
Dart /vinter 
Dart /sommer 
Fodbold/vinter 
Fodbold/sommer 
Håndbold/vinter 
Håndbold/som.

25.-26. marts i Odense 
11.-12. marts i Aalborg 
25.-26. marts i Sønderborg 
24.-26. marts i Kolding og Vejle 
18.-19. marts i Horsens 
28.-29. oktober i Ringkøbing 
11.-12. marts i Helsingør 
16.-17. september i Aabenraa 
18.-19. marts i Ringkøbing 
16.-17. september i Ringkøbing

Kegler
Pistol/vinter

18.-19. marts i Esbjerg 
25. marts i Holstebro. (15 m)

Riffel/vinter 25.-26. marts i Holstebro.(15 m)
Riffel/sommer 15.-17. sept. i Haderslev.(50 m) 

1.-2. april i Nykøbing M.
9.-10. september i Hillerød

volleyball
Petanque

Prøvelandsstævne
Pistol/sommer 9.-10. sept. i Ringkøbing. (25 m)

Revideret den 17. januar 1995

Med venlig hilsen 
Idrætsudvalget, DFIF.

Petanquekugler
og tilbehør

til særdeles rimelige priser 

Tlf. 86 42 32 64. Fax. 86 40 70 96
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Årets hit
Tilbud til alle 

landsstævnedeltagere

Gråmeleret T-shirt i 100 % ren bomuld med flot og 
humoristisk tegning af en sej fyr, der mestrer det 
hele.
Pris kun kr. 45, -
T-shirten kan kun købes ved DFIF’s landsstævner og 
passer perfekt til cap'en, der er dette års deltager
bevis.



Nye pistol
instruktører
Af Jane H. Andersen 
Uddannelseskonsulent, DFIF

Interessen for at skyde med pistol i firmaidrætten har 
de seneste år været støt stigende, og det mærkes 
også på interessen for at tage en instruktøruddan

nelse i pistolskydning. DFIF's forbundsinstruktør Per 
Randløv Petersen fra Slagelse har netop uddannet otte 
nye gule instruktører i pistolskydning. Det er:

Jens Peter Hansen, Korsør Firma Sport 
Connie Schrøder-Hansen, Ringsted Firma Sport 
Torben Hansen, Ringsted Firma Sport 
John Hansen, Ringsted Firma Sport 
Michael Larsen, Slagelse Firma Sport 
Jørgen Christensen, Slagelse Firma Sport

De nye pistolinstruktører med kursusbeviserne. Til højre 
forbundsinstruktør Per Randløv Petersen, hjælpeinstruk
tør Peter Søgaard, Odense og kursusleder Per Garder, 
Vallensbæk.

Carsten Wendt, Næstved Firma Sport 
Niels Skadegaard, Næstved Firma Sport.

□

Kursusledertræf 1995
I bestræbelserne for at sikre topkvalitet og gode 
faciliteter m.v. på DFIF’s kurser, afvikler uddannel
sesudvalget kursusledertræf den 31. marts - 1. april 
1995 i Middelfart. Målgruppen for dette træf er alle 
DFIF’s kursusledere.

KLUBSYSTEM 2001 
til

FIRMAIDRÆT

•  Et modulopdelt system, hvor selve grundsystemet 
indeholder faciliteter, der honorerer klubbers og 
sammenslutningers krav til medlemsadministra
tion.

•  Specielt modul designet til firmaidræt. Tilgodeser 
klub/firmaopkrævninger, angivelse af aktiviteter
nes kontaktpersoner samt udskrift af aktivitetsliste 
pr. klub.

Herudover moduler til:
•  Booking/baneoversigt
•  Resultatopdatering
•  Tekstbehandling
•  Medlemskort
•  Import/export

Integration med CONCORDE ØKONOMI

S

in -d a ta
Tlf. 4588 6459

Dannebrogs Allé 7 2800 Lyngby

Reception
Jørgen Rasmussen 50 år

Fredag den 24. februar 1995 runder forbundskon
sulent i DFIF, Jørgen Rasmussen de 50 år.
Dagen bliver markeret med reception fra kl. 16.00 -
19.00 i Cafe Aqua i Fladså-hallen, Mogenstrup 
Parkvej 10 i Mogenstrup, der ligger midt mellem 
Næstved og Præstø.
Jørgen Rasmussen blev ansat i DFIF i 1979 som 
redaktør af forbundsbladet Firmaidræt og som konsu
lent i Landsdel Øst, en dobbeltfunktion han varetog 
frem til 1985, hvor han blev konsulent på fuld tid.
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Kort nyt
HYDRO CUP 1995
Hydro Aluminium Tønder a/s, Heat Transfer Tøn
der a/s og Tønder og Omegns Firma Sport indby
der til firmahåndboldstævne lørdag og søndag den 
1.-2. april.
Stævnet er et af de største firmahåndboldstævner i 
Danmark, og det er 15. gang stævnet afholdes. Sid
ste år deltog 60 hold med deltagelse fra Norge og 
Tyskland.
Der spilles i følgende rækker:
A-rækken Herrer
B-rækken Damer
C-rækken Elite-mix. Blandede hold med højst 2
aktive herrespillere på holdet og mindst to damer 
på banen.
D-rækken: Hyggemix. Blandede hold med højst
1 aktiv herrespiller på holdet og mindst 3 damer på 
banen. Herrer må kun score mål udenfor 3-meter 
stregen (straffekast undtaget). Som noget nyt i år 
tæller damescoring dobbelt.
Sidste år lancerede vi en konkurrence om det sjo
vest udklædte hold, hvilket var med til at gøre tur
neringen mere festlig og farverig. Derfor håber vi i 
år at se endnu flere udklædte hold. Samtidig skal 
det dog understreges, at udklædning er frivillig. 
Lørdag aften er der fest for de tilmeldte hold i Tøn
der hal 1.
Sidste frist for tilmelding: Fredag den 3. marts.
Tilmelding til: Heat Transfer Tønder a/s
Tlf.:74 72 03 04
Fax.: 74 72 33 13
Brian Smideman (lok. 2102).

Idrættens forskningsråd
Idrættens forskningsråd, der har til formål at frem
me og samordne forskning af idrætslige spørgsmål 
af medicinsk, fysiologisk, historisk og teknisk art, 
har mulighed for at yde økonomisk støtte til forsk
ningsarbejde af ovennævnte art.
Rådet foretager to årlige uddelinger og har til disse 
til rådighed i alt ca. én mio. kr.
Der gøres opmærksom på, at støtte ikke kan ydes til 
udarbejdelse af specialer eller uddannelsesmæssige 
formål, men at rådet i særlige tilfælde kan yde støtte 
til trykning, oversættelse og udgivelse. 
Ansøgningsskema med tilhørende vejledning kan 
rekvireres på tlf. 31 39 25 56 tryk 223 mellem kl. 
10.00-11.00 og indsendes til:
Idrættens Forskningsråd
c/o Danmarks Højskole for Legemsøvelser, Nørre 
Allé 51, 2200 København N, således at ansøgninger 
er rådet i hænde senest den 1. april 1995.
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Håndboldstævne i 
FKS Odense
I weekenden den 22. og 23. april 1995 afholder FKS 
Odense åbent håndboldstævne. Der spilles i dame,- her
re- og mixrækker.
Der afholdes aftenfest lørdag med spisning, musik og 
dans. Der tilbydes overnatning på skolen i nærheden af 
hallerne. Hvis klubberne ikke modtager indbydelsen gen
nem deres sammenslutning, kan den fåes ved henven
delse til FKS Odenses kontor på tlf. 66 17 46 06 eller ved 
henvendelse til Ellen Sørensen på tlf. 66 15 58 80, hvor 
man også kan få yderligere oplysninger om stævnet. 
Sidste frist for tilmelding er torsdag den 30. marts 
1995.

Idrætsmærkets
dommerkurser
Idrætsmærket afholder dommerkurser i april og 
september 1995

Sted og tidspunkt:
Midtfyns Fritidscenter i Ringe på Fyn. Fra fredag 
den 21. april kl. 19.00-21.00 til søndag den 23. april 
kl. 14.30.
Fuglsøcentret på Mols. Fra fredag den 22. septem
ber kl. 19.00-21.00 til søndag den 24. september kl. 
14.30.

Målgruppe:
Alle der arbejder med Idrætsmærket.

Formål:
At give deltagerne et øget kendskab til opvarmning 
samt Idrætsmærkets prøver i atletik, almen form
prøve og udholdenhed.

Tilmelding:
Skriftlig eller telefonisk til Idrætsmærkets kontor,
senest 3 uger før det pågældende kursus start.
Idrætsmærket
Gunnar Nu Hansens Plads 1
2100 København
Tlf. 31 42 19 06

Pris:
Kr. 975 der betales senest 2 uger før kursets start. 
Prisen er inklusiv kost og overnatning samt under
visningsmaterialer og Idrætsmærkets T-shirt.



Navne
Leo Hartvigsen stopper

I Frederiksværk Familie- og Firma Sport har man på 
rep. mødet valgt ny formand. Valget faldt på Pelle 
Dresler, der er en kendt skikkelse i DFIF, idet han sid

der med i forbundets Idrætsudvalg. Pelle afløser den 
mangeårige formand Leo Hartvigsen, der på grund af 
arbejdspres i det civile har valgt at sige stop. Ved sam
me lejlighed valgtes Lone Groth til sekretær, og Knud 
Meulengracht blev ny næstformand.

Informations
teknologi-konsulent

DFIF har ansat Steen Storland, 44 år, som informa
tions-teknologi konsulent (IT-konsulent). Steen 
har en fortid som gymnasielærer, med idræt og 

biologi som hovedfag, og med datalogi som støttefag. 
Han har siden 1985 arbejdet med EDB som konsulent, 
salgschef og afdelingschef i DanaData og LEC (Landbru
gets EDB Central), med ansvaret for behovsanalyser og 
udvælgelse af EDB-programmer, ligesom han har plan
lagt og implementeret strategier på EDB-området.

Steen har en idrætslig baggrund som instruktør i fod
bold, basketball, roning og skisport og har varetaget fle
re bestyrelsesposter. Som IT-konsulent skal han i samar
bejde med DFIF’s EDB-gruppe udvælge de relevante 
programmer og systemer til brug i kredse og sammen
slutninger, samt rådgive og informere omkring brugen 
af EDB overalt i DFIF’s regi. Steen Storland tiltræder job
bet den 15. marts.

DFIF har ansat desktop'er

Nu skulle det være slut 
med anstrengte 
miner op til DFIF’s 

landsstævner og rep.-møder 
hos Marianne og Erling i for
bundets forsendelse- og tryk
keriafdeling

Den 1. februar tiltrådte 
Michael Askløf nemlig i en 
nyoprettet stilling, dels som 
desktop'er og dels som 
backup i forbundets forsen
delse og trykkeri. Michael er 33 år og uddannet som typo
tekniker. Han har i flere år arbejdet med desktop-arbejde 
på trykkerier og på aviser, og har adskillige kurser i alle de 
gængse DTP-programmer. Senest har han undervist på 
den grafiske skole i Odense.

Odense-forsker ny i 
Team Danmark bestyrelse

is Puggaard Christensen er af kulturminister Jytte 
Hilden udpeget som nyt medlem af Team Dan
marks bestyrelse. Lis Puggaard er 37 år, cand. sci

ent. og forsker ved Institut for Idræt, Odense Universi
tet. Hun afløser en anden kvinde, Birgitte Wilbeck, og vil 
primært komme til at beskæftige sig med forskning og 
uddannelse.

Lis Puggaard er mest kendt for sit arbejde med 
ældreidræt, og hun er flittigt brugt som underviser på 
DFIF's ældreidræts-kurser. Lis Puggaard fik kulturmini
sterens bevågenhed, da hun blev valgt til at sidde med i 
Idegruppen om Idræt, der sidste år fremkom med forslag 
til en omfordeling af Kulturministeriets tipsmidler.

Dansk Firmaidrætsforbund
D F I F

Storebæltsvej 11 Aktivitetskonsulenter:
5800 Nyborg Bo Isaksen
Tlf. 65 31 65 60 Nyborgvej 428
Fax. 65 30 14 26 5881 Skårup
Ekspedition: Tlf. 62 23 14 33
Man.-torsdag kl. 8.00-15.30 
Fredag kl. 8.00-15.00 Steffen Røjskjær

Generalsekretæ r
Zahrtmannsvej 32 
5230 Odense M

Svend Møller Tlf. 65 90 75 38
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33 Forbundskonsulenter:
Biltlf. 30 69 35 92 Jørgen Rasmussen

Styrelsen:
Lowej 10, Pederstrup 
4700 Næstved

Formand Tage Carlsen Tlf. 53 76 16 35
Heboltoft 12 Fax. 53 76 03 35
6950 Ringkøbing Biltlf. 30 66 11 27
Tlf. 97 32 55 20 
Fax. 97 32 54 58 Sannie Kalkerup
Biltlf. 30 69 35 93 Skovhaven 6, Eskilstrup

Næstformand Jøm Godt
4560 Vig 
Tlf. 53 42 83 84

Schultzvej 5 Fax. 53 42 84 41
6091 Bjert Biltlf. 30 66 59 88
Tlf. 75 57 23 22 

Kristian Hansen
Jan Steffensen 
Ærtekilen 6

Blåbærvej 2 5492 Vissenbjerg
7200 Grindsted Tlf. 64 47 33 17
Tlf. 75 32 17 34 Fax. 64 47 33 87

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12

Biltlf. 30 66 11 25 

Torben Laursen
4200 Slagelse GI. Kongevej 48
Tlf. 53 52 75 35 6200 Aabenraa

Peder Bisgaard
Tlf. 74 63 25 15 
Fax. 74 63 25 14

Kighusvænget 21 Biltlf. 30 66 77 42
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43 Jan Grumstrup

Redaktør
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro

John Thrane Tlf. 98 51 01 01
Capellavænget 12 Fax. 98 52 02 35
5210 Odense NV Biltlf. 30 66 11 26
Tlf. 66 16 08 88 
Biltlf. 30 66 64 17 Henning Hvidegaard

Uddannelseskonsulent
Jensen
Humleballe 10, Søvind

Jane Have L. Andersen 8700 Horsens
Lyngvænget 8 Tlf. 75 65 91 09
5800 Nyborg Fax. 75 65 93 96
Tlf. 65 31 72 53 Biltlf. 30 66 77 43
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Slagelse: Indendørs petanquebane sikrer spil året rundt

Postbesørget blad
57237
7007 (FAC)

Franske fristelser
A f John Thrane

Læg den tæt op til svinet, Ingerlise, så vinder vi! De 
opildende ord kommer fra Frede, der sammen med 
Ingerlise spiller petanque mod Inga og Jan. 

Petanque om vinteren? Ja, den er god nok. I Slagelse 
spiller man petanque året rundt. Petanquespillerne er ryk
ket indendørs, og hver mandag og fredag formiddag 
mødes 15-20 pensionister, efterlønsmodtagere, arbejdsle- 
dige og andre med fritid om dagen, for at dyrke en nyop- 
daget fransk lidenskab: Petanque.

Indendørs petanquebane
Det sker i Rosenkildegården, hvor Slagelse Firma Sport 

har fået en lade stillet til rådighed af Slagelse Kommune. 
Her har man bygget en indendørs petanquebane på 8,5 x 
14,5 m, og det giver plads til fire baner.

- Vi spillede udendørs hele efteråret, men da vi nåede 
december måned, blev det trods alt lidt for koldt, fortæller 
Tage Brostrøm fra Slagelse Firma Sport, der er initiativta
ger til den indendørs petanquebane.

- Kort før jul fik vi laden stillet til rådighed af Slagelse 
Kommune, og vi gik straks igang med at lave banen, der 
er anlagt med hjælp fra pensionister og arbejdsledige. 
Banen består af et underlag på 3 cm stødabsorberende 
fibertex, og oven på det ligger 8 cm vibreret rødgrus og til 
sidst 2 cm stenmel. Det blev til 12-14 m2 i det hele, så da 
vognmanden kom, var vi glade for, at han kunne bakke 
helt ind i laden og læsse af, fortæller Tage Brostrøm.

Sommeraftener langt væk
Det første petanquespillerne gør, er at fjerne isole

ringsmåtterne, der beskytter mod den værste frost. Laden 
er nemlig ikke isoleret, og af samme grund er handsker, 
hue og en solid overfrakke en nødvendig del af udstyret, 
akkurat som formiddagskaffen på termokanden. De lange 
varme sommeraftener man normalt forbinder med peta
nque er unægtelig langt væk, men hyggen, samværet, dril
leriet og de kvikke bemærkninger til modstanderne, det er 
der altsammen.

- Hyggen og samværet er i højsædet, men vi har måle
båndet med, for ellers ville vi slå hinanden i hovedet med

Laden er ikke opvarmet. Derfor er hører hue, handsker og 
en solid vinterfrakke med til udstyret, sammen med det 
uundværlige målebånd.

kuglerne. Selvom det er et hyggespil, gælder det jo om at 
vinde, siger Frede spøgefuldt i kaffepausen mellem to spil
lerunder.

- Petanque er et dejligt socialt spil, og vi glæder os til 
at komme hver mandag og fredag, siger de aktive pensio
nister, der for de flestes vedkommende startede med pe- 
tanquespillet sidste sommer. Undtagelsen er Egon, der 
lærte det franske kuglespil på en campingplads i Frankrig 
for nogle år siden.

- Der boede en franskmand ved siden af os, og en dag 
kom han over til os med et sæt petanquekugler. Jeg kan 
ikke tale fransk, og han kunne mærkelig nok ikke tale 
dansk, men vi kunne vel omkring 10 ord hver på engelsk. 
Det var nok til at vi spillede petanque i to dage, og havde 
det fantastisk sjovt, fortæller Egon.

Banen bliver flittigt brugt. Hver tirsdag og torsdag 
aften flokkes de mere seriøse petanquespillere i Slagelse 
Firma Sport om banen, og Tage Brostrøm, der også er for
mand for Vestsjællands Amtskreds i DFIF glæder sig over 
medlemstilgangen. Han afslører, at næste initiativ fra Sla
gelse Firma Sport bliver en kredsturnering for 3-mands 
hold den 1. marts.

□


